
                  

 

         Boelenslaan, 3 februari 2025 

 

 

De Fryske grenzen zijn bereikt! 

 

 

Geachte gemeenteraad, geacht college van B&W, 

 

De Statenfractie van de PVV Fryslân wendt zich tot u, omdat wij ons al geruime tijd grote 

zorgen maken. Eenieder die goed om zich heen kijkt ziet de groeiende onvrede onder onze 

Fryske mienskip. Deze onvrede beperkt zich inmiddels, na jaren van niet serieus worden 

genomen, niet louter tot één enkel onderwerp. Het betreft zowel sociale als financieel-

economische aspecten. Echter, bij een specifiek onderwerp is de kritiek structureel sterk 

aanwezig: de immigratie. 

 

Op 20 december 2024 heeft de minister van Asiel en Migratie het ‘Verdeelbesluit Fryslân 

2024’ gepubliceerd, waarin de verdeling van asielopvangplaatsen over de Fryske gemeenten 

is vastgelegd. Een besluit dat voor de nodige verbazing en onvrede heeft gezorgd bij onze 

commissaris van de Koning Arno Brok, zoals uiteengezet in de Leeuwarder Courant van 31 

december. Deze onvrede deelt de fractie van de PVV Fryslân volledig. Echter, hoe heeft dit 

toch plaats kunnen vinden? Hoe heeft het toch zover kunnen komen dat Fryslân, de 

prachtige, rustige en ruime plattelandsprovincie, überhaupt ruim boven de gestelde opgave 

mensen opvangt en daarnaast nu ook nog eens extra AMV’ers (Alleenstaande Minderjarige 

Vluchtelingen) krijgt toebedeeld? 

 

Wat zich hier duidelijk aftekent, is dat de Fryske gemeenten met hun eerdere vrijwillige 

toezeggingen van opvangplekken voorbarig hebben gehandeld. Deze voorbarigheid heeft 

geleid tot een surplus aan opvangplaatsen in Fryslân, dat nu (zo wordt gevreesd) door de 

minister zal worden benut om tekorten bij andere provincies af te dekken. Iets wat uiteraard 

te verwachten was. Wellicht op zichzelf nota bene logisch. Wanneer provincies (soms zeer 

terecht) menen niet in staat te zijn om aan de opgave te voldoen en er tegelijkertijd een 

andere provincie is waarvan de gemeenten vrijwillig hebben opgegeven meer 

opvangplekken te willen en kunnen realiseren dan het strikt noodzakelijke, dan is één en één 

al snel twee. Ook thans zijn er bestuurders die van mening zijn dat een strikte handhaving 

van de spreidingswet door de minister uitkomst biedt, terwijl dezelfde bestuurders in een 

situatie waarin de spreidingswet nooit ter sprake was gekomen evenveel opvangplekken 

zouden hebben gerealiseerd als nu het geval is. 

 

Fryslân blijft hierdoor zitten met de gebakken peren: een disproportionele last, blijvende druk 

op onze sociale cohesie en een groeiende onvrede onder onze inwoners. En waarom? 

Waarom was onze basishouding in eerste instantie niet gelijk aan de andere provincies die 

niet voldoen aan de opgave? Waarom heeft Fryslân er niet voor gekozen om de mening van 

de meerderheid van onze inwoners ter harte te nemen? Waarom zijn er nog steeds 

burgemeesters die wegkijken van de groeiende onrust en stug doorzetten met hun 

ideologisch gedreven persoonlijke visie? 

 

 

 

 

https://www.facebook.com/PVVFriesland/
https://x.com/pvvfrl
https://www.instagram.com/pvvfryslan/?hl=nl
https://www.linkedin.com/company/pvv-frysl%C3%A2n/?viewAsMember=true


Tijd voor actie 

De provinciale fractie van de PVV Fryslân doet een dringend beroep op u, de algemene en 

dagelijkse besturen van de gemeenten, om in actie te komen en gezamenlijk een krachtig 

signaal naar het Rijk af te geven: het kan zo niet langer! 

 

De enige reële uitweg is het aanpakken van het probleem bij de bron: de immigratiestroom 

moet fors worden beperkt. Louter wanneer het kabinet, onder andere door lokale 

overheden, gesteund wordt in zijn doel om de immigratiestroom in te dammen, kan dit ook 

werkelijkheid worden. 

 

Wij stellen daarom het volgende voor: 

1. Kom op voor de belangen van uw eigen inwoners. Laat hun mening doorslaggevend 

zijn in het wel of niet realiseren van opvangplekken; 

2. Op basis van het eerste punt: stel als Friese gemeenten gezamenlijk een brief op aan 

de minister van Asiel en Migratie, waarin wordt aangegeven dat de Friese burger niet 

wil voldoen aan de gestelde basisopgave, noch de nu extra toebedeelde AMV’ers; 

3. Stel eveneens als gezamenlijke boodschap aan de minister dat zonder een stevige 

beperking van de instroom, überhaupt geen draagvlak of uitvoerbaarheid meer 

bestaat voor asielopvang. 

 

De huidige situatie is het gevolg van jarenlange beleidsfouten door voorgaande kabinetten 

en te voorbarige keuzes van gemeentebesturen. Het surplus aan opvangplekken in Fryslân 

zal worden gebruikt om tekorten elders op te vullen, terwijl onze mienskip de lasten draagt. 

Wij roepen u op om op te komen voor de belangen van onze eigen inwoners en gezamenlijk 

een krachtig signaal af te geven aan het Rijk: beperk de immigratie fors! Het laten 

voortbestaan van de huidige situatie zal slechts leiden tot meer onbegrip en woede onder de 

bevolking. 

 

Kom in actie! 

 

 

Met vriendelijke groet, 

Namens de Statenfractie van de PVV Fryslân, 

Jeffrey Graansma 


